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Poštovane kolegice i  kolege ! 
 

Napisati izvještaj o radu za razdoblje od četiri  godine ili čak i  za 
kraće razdoblje, a koje mora biti objektivno, realno i sažimati rad 
petnaestorice članova Središnjeg odbora, a da zadovolji sve delegate ove 
Skupštine praktično je nemoguće. Svaki član Središnjeg odbora dobro 
znade koliki je njegov doprinos u radu Središnjeg odbora.  Kroz ovaj 
izvještaj nam je cilj da svakom tko ga bude čitao na jedan drugačiji način 
približimo rad Središnjeg odbora s konačnim stavom o tome radu za 
proteklo mandatno razdoblje.  

Rad Središnjeg odbora definiran je Programom rada Središnjeg 
odbora u kojem su utvrñena strateška opredjeljenja ovoga sindikata. 
Naravno da ne postoji program koji bi definirao svakodnevne  obveze i 
aktivnosti članova Središnjeg odbora, već jasan stav da su svi članovi S.O. 
dužni dati svoj puni doprinos u radu S.O. , preuzeti svoj dio obveza na 
terenu , odnosno na razini Područne Koordinacije koja ih je birala u 
Središnji odbor. Takoñer, ono što je bitno danas , a bilo je bitno svih ovih 
godina funkcioniranja HES-a jest da zajednički interesi moraju biti iznad 
pojedinačnih , te da smo svi jednako odgovorni i dužni provoditi odluke 
koje donese većina , bez obzira na vlastite stavove. 

U ovom sazivu Središnjeg odbora definitivno se može reći da je bilo 
drugaćijeg načina ponašanja , kao i pokušaj razbijanja jedinstva HES-a  .  
 Ono što govore činjenice i od čega sigurno ne možemo pobjeći jest 
to da je ovaj saziv Središnjeg odbora u svom mandatu održao 36 redovitih  
sjednica, 2 izvanredne sjednice , dok se dvije sjednice nisu održale zbog 
nedostatka kvoruma i obradio 102 točke  dnevnog reda. Odaziv na 
sjednice Središnjeg odbora više je nego zadovoljavajući i možemo 
konstatirati da je više od  2/3 članova bila prisutna na svim sjednicama, 
dok su se  evidentirani izostanci kretali od 1 do 4 i bili su  opravdani , a 
uzrokovani su  bolesti ili neodgodivim obvezama na radnom mjestu. Ovaj 
saziv Središnjeg odbora prvi puta se našao u situaciji da zbog nedostatka 
kvoruma ne može donositi pravovaljane odluke. No, o tim razlozima u 
kasnijem dijelu  izvještaja. 
 Na kraju četverogodišnjeg  mandata možemo konstatirati da se rad 
ovoga Središnjeg odbora odvijao u specifičnim okolnostima. Tu se 
prvenstveno misli na promjenu Uprave i Nadzornog odbora HEP-a. Politički 
definiranim kadrovima koji su postavljeni sa zadatkom  da vode ovako 
važnu tvrtku na sebi svojstven način trebalo je nametnuti svoje stavove.  
Kada u svom djelovanju imamo jednu konstantu i cilj , svaka promjena u 
menadžmentu HEP-a u tom djelovanju remeti dogovorene rokove, 
dinamiku ostvarenja nekih ciljeva, uspostavljanje uzajamnog povjerenja i 
svega što nose promjene. Ovaj sindikat ima i imati će iste stavove prema 
svakoj Upravi HEP-a. Naša je filozofija jasna. Nema te Uprave koja više ili 
manje «voli» radnike HEP-a ili im nešto žele dati ili pokloniti. Ne tražimo 
od niti jedne Uprave ili člana Uprave da nas voli više od ostalih, ali tražimo 
da imamo istinski status socijalnog partnera , spremni preuzeti svoj dio 
odgovornosti u HEP-u.  Slikovito rečeno niti jučer, niti danas, a i ubuduće 
nitko nam nije i neće ništa dati. Za sve što imamo i nemamo izborili smo 



se sami. HES kao ozbiljan socijalni partner u HEP-u provodi jasnu 
sindikalnu politiku svih sedamnaest  godina svog djelovanja i svakoj 
Upravi pokušava nametnuti svoje ideje i stavove. 
 
 Pored gore navedenih realnih problema na koje nismo mogli utjecati  
, drugi dio koji je definitivno imao veliki utjecaj na rad ovoga Središnjeg 
odbora , te koji je članove Središnjeg odbora u jednom ternutku  podijelio  
je dogañaj koji se dogodio u travnju 2009. godine i nakon toga. 
 Svi ste Vi upoznati s kriminalnim radnjama bivše zaposlenice HES-a. 
Činjenica je da je meñu nama radila osoba koja je svojim postupcima u 
jednom trenutku  definitivno nanijela štetu HES-u. Vještim prikrivanjem , 
manipulacijama , zloupotrebom položaja i ovlasti, dakle   s ciljem da sebi 
pribavi znatnu imovinsku korist , iskoristila svoj položaj , te svjesno 
prekoračila svoje ovlasti , u poslovne isprave unosila neistinite podatke i 
prikazivala ih i upotrijebila kao da su istiniti. 
 U trenutku saznanja za kriminalni dogañaj , predsjednik HES-a i 
pravna savjetnica HES-a postupili su na jedino prihvatljiv način , a to je da 
su blokirali sve važeće dokumente kako bi se istovremeno zaustavilo 
daljnje djelovanje ne znajući ukupne razmjere kaznenog djela. Takoñer, 
dogañaj  s osnovanom sumnjom  prema bivšoj radnici , te svom u tom 
trenutku dostupnom dokumentacijom dostavili smo i prijavili Policiji i 
Državnom odvjetništvu. 
 Županijsko državno odvjetništvo koje nas zastupa u konkretnom 
slučaju, kao i Policija  , prikupili su  sve inkriminirajuće dokumente , 
saslušalo neke od osoba čija se imena nalaze u samom predmetu, 
saslušalo osumnjičenu koja je najveći dio iz optužbe i priznala, te 
podnijelo istražni Zahtjev Županijskom sudu u Zagrebu protiv 
osumnjičene. U istražnom postupku biti će pozvane sve osobe ( a većina 
njih je ovdje meñu nama ) koje će biti dužne svjedočiti u tom predmetu. 
Na temelju konzultacija s odvjetnikom  HES-a u ovom predmetu ništa više 
osim rečenog ne smijem komentirati javno u ovom kaznenom predmetu. 
 Na izvanrednoj sjednici Središnjeg odbora održanoj 29. travnja 
2009. godine o dogañaju su upoznati svi članovi Središnjeg odbora koji su 
donijeli odluku o izvanrednom otkazu i odluku o svim poduzetim radnjama 
nakon saznanja. 
 Nadzorni odbor HES-a na svoje dvije izvanredne sjednice raspravio 
je nastalu situaciju i utvrdio činjenice o kojima će te čuti iz izvještaja 
Predsjednice Nadzornog odbora. 
    
   
KOLEKTIVNI UGOVOR  
 
 Kada je riječ o Kolektivnom ugovoru , HES godinama ne mijenja 
svoj stav. Naša tvrdoglavost u pravilu rezultira potpisivanjem Kolektivnog 
ugovora. I ove godine, kroz pregovore  koji su možda  i najteži do sada 
zbog okolnosti u kojima  se vode  ( nova Uprava koja ima jedini zadatak , 
a to je smanjiti sve troškove , pa tako i troškove zaposlenih, političke 
odluke vlasnika – Vlade, loše percepcije javnosti prema HEP-u zbog svih 



dogañanja koja svakodnevno pune stranice svih medija u RH)   uzimajući 
u obzir ovo što se dešava u cijelom svijetu ( ekonomska i financijska kriza 
) uspjeli smo premostiti 2010. godinu i nastaviti upravo ovih dana 
pregovore na novom K.U.  
 Tema kao što je kolektivni ugovor uvijek je podložna diskusiji. Ono 
što je sigurno jest činjenica koju nitko ne može osporiti da smo napravili 
dobar posao , gledajući s odmakom od samo nekoliko mjeseci. Danas 
kada se u cijeloj državi poziva socijalne partnere da daju svoj doprinos 
prevladavanju nastale krize, mi smo mirni. Da kojim slučajem nismo 
sklopili Dodatke 1. i 2.  K.U. nalazili bi se u izuzetno teškoj situaciji. Danas 
u ovoj situaciji moji kolege iz Središnjeg odbora i ja slobodno možemo 
pogledati u oči svakom radniku HEP-a bez imalo grižnje savjesti. 
 Ovom prilikom želim se zahvaliti svim onim  članovima Središnjeg 
odbora koji su svojim postupcima doprinosili da članovi pregovaračkog 
odbora ugovore i potpišu  Dodatak 1. i 2. K.U. S potpisom Dodataka  
kolektivnog ugovora nismo završili posao jer kao što je već spomenuto 
pregovori traju. Mi nemamo alternativu u razmišljanju u stvarima koje 
definiraju ulogu sindikata. Biti nezavisan od bilo koga , samostalan u radu, 
sa zadatkom zaštite ljudskih prava, zaštite prava iz rada, te zaštite 
gospodarskih i socijalnih interesa svojih članova. Temeljni akt kojim je 
jedino moguće postići gotovo sve nabrojane ciljeve je Kolektivni ugovor. 
HES je jedini sindikat u HEP-u od 1996. godine i potpisivanja prvog K.U. 
do danas potpisao sve Kolektivne ugovore za radnike HEP-a. Nekada je 
potpis u sebi nosio draži sreće i zadovoljstva , nekada gorčine. Trebalo je 
uvijek pronaći mjeru i u okviru realno mogućeg učiniti najviše. Smatramo 
da smo u tome više uspjeli nego razočarali. Sindikalno razmišljanje uvijek 
mora biti pozitivno kada su u pitanju dvojbe : Pravilnik o radu ili Kolektivni 
ugovor ! 
 I danas važeći Dodaci 1. i 2.  Kolektivnog  ugovora  rezultat je rada 
ovoga sindikata i članova Središnjeg odbora, te kolega iz TEHNOS-a, EKN-
a i NSR HEP-a.  
 
AKTIVNOSTI HES-a IZVAN HEP-A 
 
 Dogañanja na sindikalnoj i gospodarskoj sceni u RH, te naša uloga u 
društvu neminovno otvaraju nove prostore za djelovanje. Predstavnici 
HES-a aktivno sudjeluju u radu Županijskih gospodarskih vijeća, svoj 
doprinos daju i kroz aktivnosti Povjerenstva za energetiku, GSV  na 
nacionalnoj razini kada se raspravlja na temu HEP-a. Velika sindikalna 
akcija na skupljanju potpisa za održavanje referenduma velikodušno je 
prihvaćena i meñu našim članovima koji su prikupili nekoliko tisuća 
potpisa. Naravno da ima još bezbroj sličnih situacija gdje se naše 
aktivnosti i ne vide prostim okom , ali imaju veliki doprinos . Pored 
domaćih aktivnosti za HES znaju i razne meñunarodne i druge 
organizacije. 
  
HES KAO DIO NEZAVISNIH HRVATSKIH SINDIKATA  
 



U 12 godina djelovanja Nezavisnih hrvatskih sindikata – NHS-a s ponosom 
smo iznosili da smo jedan od sindikata osnivača Središnjice koja ima svoj 
status i karizmu u sindikalnom pokretu u RH.  Kad su 1998. godine 
započeli razgovori o organiziranju nove sindikalne središnjice mnogi su 
nas od tog odgovarali proričući nam kratkotrajnost i male izglede za 
uspjeh. Naprotiv , Nezavisni hrvatski sindikati pod vodstvom kolege 
KREŠIMIRA SEVERA danas su najveća sindikalna središnjica u Republici 
Hrvatskoj. 
 Bezrezervno smo kroz institucije NHS-a ( Središnji odbor, Izvršni 
odbor i druge) sudjelovali u kreiranju sindikalne politike koja se nije 
sviñala kolegama sindikalcima koji su u nama vidjeli konkurente, ali ni 
Vladama  koje  smo za sve loše poteze prozivali, upozoravali i kritizirali. 
 Naša apolitičnost i nezavisnost od svih daju nam pravo da 
grañanima i radnicima u ovoj zemlji govorimo samo jedno – a to je istina. 
Ona je nekada bolna, ali i takva bolja je od laži i neistina. NHS je naš 
odabir i nema alternativu. Sve drugo na sindikalnom prostoru je već 
viñeno i potrošeno. Dali smo se dovoljno uključili u rad NHS-a ? Nismo ! 
NHS danas ima regionalne urede u Splitu, Rijeci , Osijeku i Zagrebu. Na 
raspolaganju nam pored  stručne službe NHS-a na terenu. Danas na 
sindikalnoj sceni na državnoj razini ostali smo sami sa stavovima koji se 
ne mijenjaju od izbora do izbora. Ne potpisujemo predizborne sporazume 
niti sa « crnima  niti sa crvenima» i to je naša najveća vrijednost. Ne 
favoriziramo nikoga na vlasti, ali kritiziramo sve one koji svojim potezima 
onemogućavaju daljnji razvoj demokracije, dovode u pitanje radnu, 
socijalnu i materijalnu egzistenciju radnika u Hrvatskoj. Prepoznatljiva 
sindikalna politika koju vode Nezavisni hrvatski sindikati naš je jedini i 
ispravan put. U vremenima koja su pred nama znanje i status središnjice 
bit će nam potrebno u zaštiti prava radnika HEP-a na državnoj razini. 
 Solidarnost svih nas je ono što nam nedostaje, a ovoga trenutka je 
najpotrebnije radnicima u Hrvatskoj i u HEP-u. Raditi u sindikatu i za 
sindikat mora biti čast svakome tko se odredi za taj posao. Istinski 
sindikalni rad nije i ne smije biti gubljenje vremena i trošenje slobodnog 
vremena koje možemo potrošiti i za veće užitke, već solidarnost i 
permanentna borba za prava radnika. 
 
SINDIKATI U HEP-u 
 

Za razliku od izvještaja prije nekoliko godina u kojemu se takoñer 
komentirao   odnos sindikata u HEP-u , danas je situacija puno drugačija. 
Ranijih godina postojale su dvije sindikalne struje u HEP-u , gdje ja na 
jednoj strani bio HES sam, a na drugoj strani ostali sindikati. Odlazak 
nekih ljudi sa sindikalne scene u HEP-u , puno uloženog truda u 
uspostavljanju normalnih odnosa i meñusobno povjerenje vodstava tri 
sindikata rezultirali su današnjim stanjem koje je odlično. Danas je 
sindikalna scena definirana potpuno drugačije. Nakon puno godina imamo 
situaciju kada tri sindikata potpisuju Kolektivni ugovor za HEP, a jedan 
ostaje dosljedan . O tom „dosljednom“ danas nije niti mjesto niti vrijeme 
da govorimo. O njima trebaju govoriti njihovi članovi. 



 
I na kraju ovoga pregleda odnosno izvještaja, ograničen prostorom , 

vremenom i vašom pažnjom, koji zasigurno nije do detalja obradio sve 
aktivnosti koje je Središnji odbor HES-a  provodio smatram se dužnim 
svima Vama , delegatima Skupštine uputiti jasnu i nedvosmislenu poruku 
: 

U HEP-u posljednjih nekoliko godina  traju nezaustavljivi procesi koji 
definiraju tvrtku za budućnost, ali i našu budućnost u toj istoj tvrtki. Ovih 
dana ste u medijima mogli pročitati razne scenarije u kojima „glavnu 
ulugu ima HEP „. Ideje onih koji misle da su došli spasiti sve nas i tvrtku 
ne prihvaćamo kao realnost . Nemamo povjerenja prema nikome, jer su 
oni tu u prolazu a mi ostajemo. Nema procesa koji će se provoditi na štetu 
radnika HEP-a i ne dozvolimo da se krupne stvari dogañaju bez nas. Ne 
dozvolimo pojedincima i neformalnim grupama da planiraju našu 
budućnost. Budućnost se ne planira, već stvara. Svi  mi, i kao radnici HEP-
a, ali još više kao članovi HES-a nosimo  svoj dio odgovornosti u stvaranju 
te budućnosti. Perspektiva svih nas je u našim rukama da se svojim 
aktivnostima i ispravnim postupcima izborimo za svoj status i u HEP-u i u 
društvu. 
 Solidarizirajmo se s onima koji su stvarali ovo što danas imamo i 
koji će zbog objektivnih ili subjektivnih razloga morati otići u zasluženu 
mirovinu ili potražiti sreću negdje drugdje. Svoje osobne interese stavimo 
sa strane kada su u pitanju zajednički. 
 
 Pokušajmo mijenjati svoje navike bez obzira koliko to teško bilo i 
prilagoñavati se vremenu i prostoru u kojem živimo i radimo. Bolje je da 
tu učinimo sami nego da nas na to netko prisiljava. Vaš odaziv danas na 
ovoj Skupštini potvrda je da smo na ispravnom putu  u zaštiti prava 
svakog člana HES-a. Uspjeh u radu Središnjeg odbora HES-a i cijelog 
sindikata više ne ovisi o radu nekolicine pojedinaca već o svima nama. 
 
 Bilo bi krajnje nekorektno ne osvrnuti se na sve Vas i  kolege koji 
danas nisu s nama , a  koji su svojim radom bilo kroz rad u Središnjem 
odboru ili osobno u ovih prvih 17 godina  dali svoj doprinos u stvaranju 
ovakvog HES-a kakvog danas imamo. Nikada se ne smijemo zadovoljiti ili 
u najmanju ruku pokazivati da smo zadovoljni. U nama uvijek mora 
postojati jedna doza ispravne drskosti prma svima koji svojim postupcima 
pokušavaju stati na put razvoju demokracije u društvu i sputavati nas da 
poštenao i časno radimo svoj posao. Još jednom svima zahvaljujem i 
pozivam na suradnju.  
 
 Hvala i živjeli ! 
 
 
 
U Zagrebu, 10. studeni 2010.                Predsjednik Središnjeg odbora: 
 
         Dubravko Čorak 


